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 علي دهكردي 
خانه سينما را صنف خواهد كرد؟

   مصطفی شاه كرمی 
مرضيه برومن�د 10 مهرم�اه ب�ه دلايلي از جمل�ه »عدم 
درك پيچيدگي ها و تناقض هاي دروني خانه س�ينما« از 
مديرعاملي خانه سينما استعفا داد و هيئت مديره اين خانه 
ديروز علي دهكردي را به عنوان مهره جديد انتصاب كرد. 
با توجه به سير مديرعامل شدن برومند در اوج فتنه زن، 
زندگي، آزادگي و فرجام اين بازي به بهانه دروغين جنجال 
مراسم تشييع پيكر داريوش مهرجويي، پايان كار بازيگر 
»از كرخه تا راين« از همين الان روشن است و اگر اختلافات 
دروني خانه پايان نيابد به استعفايي ديگر منتج مي شود. 
ساعات پاياني روز سه شنبه رس��ول صدرعاملي، سخنگوي 
خانه سينما، خبر مديرعاملي علي دهكردي بر اين مجموعه 
صنفي را رسانه اي كرد و گفت: در جديدترين جلسه مقرر شد 
يكي از اعضای هيئت مديره به عنوان مديرعامل انتخاب شود 
كه به اتفاق آرا، علي دهكردي به عنوان مديرعامل انتخاب شد. 
انتخابي كه پرسش هاي اساس��ي را درباره دورنماي فعاليت 
نهاد صنفي س��ينماي ايران، آن هم در دوراني كه سينما با 

چالش هاي متنوعي مواجه است، مطرح كرده است. 
پيش از پرداخت��ن به تحلي��ل اوضاع و ش��رايط پيش روي 
دوران مديريتي رئيس جديد بايد اين نكته را متذكر شويم 
كه با اس��تناد به تبصره يك ماده 37 اساسنامه خانه سينما، 
مديرعامل نمي تواند از ميان اعضاي هيئت رئيس��ه انتخاب 
شود و اين بدان معناست كه علي دهكردي به دليل عضويت 
در هيئت مديره خانه سينما نمي توانسته به عنوان مديرعامل 
انتخاب شود. بنابراين با اتخاذ يك تاكتيك قديمي از سوي 
مسئولان خانه سينما كه طي سال هاي گذشته نشان داده اند 
يد طولايي در ايجاد تغييرات يك ش��به مانند حذف برخي 
بندهاي اساسنامه دارند با استعفاي دهكردي از هيئت مديره و 
نشاندن جابر قاسمعلي به عنوان عضو علي البدل اول به جاي او 
موفق شدند از بين اعضا و حلقه بسته هيئت مديره، دهكردي 

را به عنوان مديرعامل جديد خانه سينما معرفي كنند!
   از مطالبه همدلي تا استعفا 

براي ارائه تحليل و منظرگاه روش��ن تر از اتفاقات چند وقت 
اخير و احتمالاً چند وقت آينده خانه س��ينما بايد كمي به 
عقب برگرديم، روزي كه مرضيه برومند به عنوان مديرعامل 
معرفي شد. دقيقاً 15 اسفند ماه س��ال گذشته بود كه خانه 
س��ينما با انتش��ار نامه اي از رياس��ت كارگردان نام آشناي 
كش��ورمان بر اين جامعه صنفي خبر داد. در بخشي از اين 
نامه آمده بود: »س��ينماي ايران بيش از ه��ر زماني نيازمند 
همدلي و يكپارچگي اس��ت كه براي اين منظور لازم است 
ارتباط مؤثري بي��ن مديران خان��ه و مس��ئولان اصناف و 
دستگاه هاي ديگر برقرار شود. همچنين سامان بخشي به امور 
رفاهي سينماگران و ايجاد زمينه هاي بهبود وضعيت جامعه 
سينماگران ايران و ارتقاي جايگاه اجتماعي »خانه سينما« 
جزو برنامه هاي هيئت مديره است كه بي شك نقش سركار 

عالي در اين مسير بسيار مهم است.«
پس از انتش��ار، اين متن مطنطن و اميدآفرين ب��راي افراد 
زيرمجموعه صنوف سينمايي و القاي اين نكته كه قرار است 
در خانه سينما بر پاشنه سابق نچرخد، مورد استقبال دلسوزان 

سينماي كشور و رسانه هاي دغدغه مند قرار گرفت. 
شايد اولين تكانه هايي كه صندلي مديريتي مرضيه برومند 
را به لرزه درآورد اظهارات او در اولين نشست خبري اش بود، 
جايي كه در روزهاي ابتدايي خرداماه امس��ال گفت: »من 

جنگجو هس��تم، ولي اهل به هم زدن نيس��تم. از ابتدا دعوا 
نمي كنم و اگر لازم باشد در انتها دعوا مي كنم. البته اوضاع به 
آن بدي نيست، ولي روحيه جنگجويي من دليل نمي شود 
كه از الان بجنگم. بايد روند به تعامل رسيدن و نه كوتاه آمدن 
را در پيش بگيريم كه اين موضوع براي من در رسيدن خانه 

سينما به اهدافش مهم است.«
اين اظهارت آن چيزي نبود كه برخي مسئولان خانه سينما 
انتظارش را داشتند، چراكه مش��ي آنها راه انداختن دعواي 
سياسي با حاكميت و گرفتن امتياز بود. بهترين شاهد مثال 
براي اين مدعا اظهارات منوچهر شاهس��واري، مديرعامل 
پيشين خانه سينما در مراسم معارفه برومند بود كه خطاب 
به او گفته بود: »ما در يك مقطع ويژه اي به سر مي بريم و چند 
سال است كه در مسير طوفان هس��تيم. در اين مسير فقط 
بايد صبور بود، چون اين طوفان خواهد رفت و بايد چه كرد 
كه بعد از آن بر سر آباداني باش��يم، نه آوارگي. اين كار هم با 
صبوري ميسر است. سينماي ايران به عنوان هسته مركزي 
نظام روشنفكري كشور بار سنگيني بر دوش دارد و حق آن 
اس��ت كه حتي جان بر س��ر آن بگذاريم. البته اين خصلت 
شخصي من است كه اهل گفت وگو هستم، ولي اهل رسانه 

نيستم، يعني بلد نيستم.«
   پايين آمدن از خر سياست زدگي 

اين روحيات تصميم گيران خانه س��ينما باعث ش��د كاسه 
صبرش��ان لبريز ش��ود و برومند را در 10 مهرماه به نوشتن 
استعفا نامه برسانند. متن استعفايي كه برومند در بخشي از آن 
نوشته بود: »ناتواني من در درك پيچيدگي ها و تناقض هاي 
دروني خانه سينما و همچنين خودداري سازمان سينمايي از 
پرداخت به موقع اقساط به دلايل مختلف مزيد بر علت شد و 
احساس كردم بودنم ديگر نه تنها ثمر ندارد، بلكه ممكن است 

به اين نهاد صنفي باارزش و يگانه آسيب وارد كند.«
حالا و با انتخاب علي دهكردي به عنوان يكي ديگر از اعضاي 
هيئت مديره با لطايف الحيل خانه س��ينما، به نظر مي رسد 
دوره ش��عاري احترام به زن��ان در بين ارباب��ان خودخوانده 
خانه سينما منقضي شده است و بايد با مهره سفيد ديگری 
ش��طرنج با حاكميت و ارش��اد را ادامه بدهند. شخصيت و 
سابقه علي دهكردي نش��ان مي دهد كه او فردي متعادل و 
ميانه روست چه اينكه او رياست انجمن بازيگران سينماي 
ايران را در رزومه صنف��ي خود دارد و از اي��ن منظر يكي از 
سينماگران آشنا به فعاليت هاي سينمايي و صنفي سينماي 

ايران محسوب مي شود. 
 علي دهكردي به عنوان يكي از بازيگران بي حاشيه و خوشنام 
سينما و تلويزيون كشورمان  علاوه  بر مديريت چالش هاي 
داخلي خانه سينما بايد به شكل موازي همراهي و سازگاري 
عقلايي با نهاد بالادستي خود، يعني س��ازمان سينمايي و 
وزارت ارش��اد را هم به پيش بب��رد. از آنجايي كه دهكردي 
بايد خودش را مجري مصوب��ات و تصميمات هيئت مديره 
خانه سينما بداند، از يك سو با توجه به روحيه چالش آفرين 
برخي از تصميم  گيران اين خانه صنفي كه سال هاس��ت به 
جاي پيگيري حق و حقوق صنفي شاغلان در خانواده بزرگ 
سينما، به شدت سياست زده رفتار مي كنند و از سوي ديگر 
با توجه به بخش هايي از متن استعفانامه مرضيه برومند در 
10مهرماه، تصور روزهاي پرنوس��ان براي مدير جديد خانه 
سينما دور از ذهن نخواهد بود. به قول قدما دير يا زود دارد، 

اما سوخت و سوز ندارد.

 نفرت از رژیم صهیونیستی 
در جشنواره هاي سینمایي از رم تا آمستردام

     دیدگاه
    جواد محرمی

جنايات اس�رائيل در غ�زه به ق�دري افكار 
عمومي ملت هاي جهان را درگير خود كرده كه 
برخلاف هميشه ديگر رسانه هاي بزرگ توان 
مديريت و كنترل يا تعديل افكار عمومي را در 
اين رابطه ندارند و رويدادهاي هنري مختلف 
در جهان نيز به طور عادي به محلي براي ابراز 
احساسات ضداسرائيلي تبديل شده است. 
از آغاز كشتار غيرنظاميان در غزه به دست اسرائيل 
تا به حال رويدادهاي مهم و زيادی در عرصه هنر 
در س��طح جهان برگزار نشده اس��ت، اما همين 
معدود رويداده��ا هم به محلي ب��راي اعتراضات 
گسترده عليه اس��رائيل تبديل شده است. انزجار 
از اس��رائيل گرچ��ه در يك دهه اخير در س��طح 
جهان رو به افزايش بوده اس��ت و نش��انه هاي آن 
در مواضع س��ينماگران سرشناس هاليوودي نيز 
به چش��م مي خورد، اما نفرت از اسرائيل در هيچ 
مقطعي از زمان تا اين اندازه گس��ترده و پرحجم 
نبوده و وجود ش��بكه هاي اجتماعي و گسترش 
فضاي مجازي نيز به اين مسئله كمك كرده است.  
جشنواره فيلم هاي مستند آمستردام را شايد بتوان 
مهم ترين رويدادي دانست كه طي دو، سه هفته 
اخير از آغاز حملات بي رحمانه اسرائيل به غزه در 
جهان برگزار شده است. رويدادي كه به صحنه اي 
تمام عيار براي ابراز احساسات ضداسرائيلي تبديل 
شده و رسانه هاي بزرگ سعي مي كنند ابعاد آن را 
پنهان يا دست كم بازتاب هاي آن را كنترل كنند. 

    از رم تا آمستردام عليه اسرائيل 
پيش از جشنواره فيلم هاي مستند آمستردام تنها 
رويداد هنري مهمي كه اخيراً در س��طح جهان 
برگزار شد، جشنواره فيلم رم بود كه پس از ونيز 
مهم ترين رويداد سينمايي كشور ايتاليا محسوب 
مي ش��ود و به عنوان يك جش��نواره درجه دوم 
اروپايي مطرح است. رسانه ها در جهان كوشيدند 
ابراز احساسات درباره فلسطين در اين جشنواره را 
بايكوت كنند، اما شبكه هاي اجتماعي اين بايكوت 
را شكستند و ويدئوهاي آنتونيو دي متئو، بازيگر 
ايتاليايي كه بنري را با عنوان »قتل عام در غزه را 
متوقف كنيد« به نمايش گذاشته بود در فضاي 

مجازي ميليون ها بازديد داشت. 
    بيرون بردن 10 مستند در اعتراض به اسرائيل 
اما تازه ترين رويداد هنري غرب، جشنواره فيلم هاي 
مستند آمس��تردام )IDFA( است كه به عنوان 
رويدادي در رده »الف« شناخته مي شود. چندين 

كارگردان در اعتراض به اسرائيل، فيلم هاي خود را 
از اين رويداد بين المللي فيلم خارج كردند.  هاليوود 
ريپورتر در اين ب��اره گزارش داده كه جش��نواره 
بين المللي فيلم مستند آمستردام )ايدفا( به محلي 
براي بحث ه��اي داغ در مورد جنگ اس��رائيل و 
حماس تبديل شده و اين جشنواره با اعتراض هاي 

ضداسرائيلي زيادي روبه رو شده است. 
اوروا نيرابيا، مدير هنري ايدفا در گفت وگويي با 
هاليوود ريپورتر تأييد كرد حدود 10 كارگردان، 
فيلم هاي خود را در اعتراض به اظهارات ايدفا از 
فهرست جشنواره خارج كرده اند. مؤسسه فيلم 
فلس��طين )PFI( اوايل هفته اعلام كرده بود از 
تمام فعاليت هاي سازماندهي شده در بازار فيلم 
ايدفا خارج مي ش��ود.  نيرابيا گفت: ما به انتخاب 
و تصميم همه فيلمسازان احترام مي گذاريم، چه 
بيان عقيده شان روي صحنه باشد، چه به صورت 
آنلاين يا بيرون كش��يدن فيلم هايشان؛ به همه 
اشكال اعتراض مس��المت آميز از جمله انتقاد از 
كارمان احترام مي گذاريم.  مؤسسه فيلم فلسطين 
روز دوشنبه تظاهراتي خارج از مركز اصلي ايدفا 
برگزار كرد تا از طريق آن صداي مردم فلسطين 
را براي درخواس��ت آتش بس در غ��زه و انتقاد از 
ايدفا به گوش همگان برساند. در شب افتتاحيه 
س��ه تظاهركننده بنري را با ش��عار »از رودخانه 
تا دريا، فلس��طين آزاد خواهد ش��د« بالاي سن 
مراسم بردند و نيرابيا در يك ويدئوی ضبط شده 

تظاهرات كنندگان را تشويق مي كرد. 
لابي صهيونيستي اين ش��عار را يهودستيزانه و 
تهديدي براي نابودي اسرائيل مي داند و حاميان 
آرمان فلس��طين هم آن را فراخواني براي پايان 
دادن به تكه تكه ش��دن س��رزمين فلس��طين و 

اشغالگري اسرائيل قلمداد مي كنند. هفته پيش 
مجلس نمايندگان امريكا رشيده طليب، نماينده 
فلسطيني-امريكايي كنگره را به دليل استفاده از 
اين عبارت در پستي در شبكه اجتماعي ايكس به 
اتهام مفاهيم »يهودستيزانه« محكوم كرده بود. 

فشار لابي اسرائيل به قدري بوده كه نيرابيا عنوان 
كرده اين بنر و شعار روي آن را تا پس از اعتراض 
نديده و او قصد داشته در واقع بنر ديگري را كه در 
بين حضار به دست گرفته شده و روي آن نوشته 
بود »سكوت خشونت است«، تحسين كند و آن را 
در حمايت از آزادي بيان تشويق مي كرده است. 

پس از تظاهرات ضداسرائيلي، چند تن از اعضاي 
موسوم به جامعه فيلم اسرائيل كه در واقع اعضايي 
از لابي اس��رائيلي هس��تند در نامه اي خطاب به 
ايدفا خواس��تند جش��نواره از اين ش��عار فاصله 
بگيرد و ايدفا هم اي��ن كار را انجام داد و بيانيه اي 
به صورت آنلاين منتش��ر و در آن اعلام  كرد اين 
شعار جشنواره نيست. با اين حال اين جشنواره با 
انتشار بيانيه اي جداگانه خواستار آتش بس فوري 
در جنگ اسرائيل و همچنين توزيع كمك هاي 
بشردوستانه و »بازيابي خدمات و زيرساخت هاي 
اساس��ي« در غزه ش��د.  فشار لابي اس��رائيل به 
جشنواره فيلم آمستردام از آنجا ناشي مي شود كه 
اگر اين اتفاقات با توسل به تهديد و زور در اين نقطه 
مديريت نش��ود، مي تواند به سراسر رويدادهاي 
هنري و سينمايي پيش رو از جمله اسكار، برلين و 
ونيز سرايت كند. از جمله اقداماتي كه اسرائيلي ها 
انجام داده اند، اين است كه سعي كرده اند استفاده 
از اين شعار را جرم انگاري كنند تا ديگر هيچ كس 

جرئت به كارگيري آن را نداشته باشد. 
در همين ح��ال چندين فيلمس��از و همچنين 
مؤسسه فيلم فلسطين از نفرت انگيز ناميدن شعار 
»از رودخانه تا دريا، فلسطين آزاد خواهد شد« در 
جشنواره ناراحت شدند و مؤسسه فيلم فلسطين 
اعلام كرد با اين كار ناعادلانه صداها و روايت هاي 
فلسطيني جرم انگاري مي شود و از كارگردان ها 
خواس��ت در اعتراض به اين مس��ئله فيلم هاي 
خود را از جشنواره خارج كنند.  همين باعث شد 
10مستند به سرعت از جشنواره انصراف بدهند. 
    شعاري كه جاي خود را در آمستردام باز كرد 
اسرائيلي ها دوس��ت ندارند شعار مذكور بيش از 
اين گسترش پيدا كند، ولي واقعيت اين است كه 
اين شعار در مركز بحث در مورد جنگ اسرائيل و 
حماس در اروپا جاي خود را باز كرده است. سوئلا 
براورمن، وزير كشور بريتانيا كه به تازگي بركنار 
شده، پيشنهاد كرده بود استفاده از اين شعار جرم 
شناخته شود. برخي از سياس��تمداران آلمان و 
اتريش هم پيشنهاد كرده اند تحت عنوان سخنان 
مشوق نفرت غيرقانوني شود. با اين حال دادگاه 
عالي هلند اس��تفاده از اين شعار را تحت قوانين 

آزادي بيان اين كشور تأييد كرده است. 
با وجود جنجال و اختلالي كه امسال ايدفا را متأثر 
كرده است، نيرابيا مي گويد: براي اينكه يك جشنواره 
مرتبط با مسائل روز باش��د و مرتبط هم بماند بايد 
جهان، مش��كلات و درگيري ه��اي آن را منعكس 
كند. اين بهايي است كه ما خواهيم پرداخت كنيم و 
حاضريم آن را بپردازيم تا نشان دهيم چه چيزي زيبا 
و چه چيزي زشت است. اين چالش سختي است، اما 

چالشي است كه مي خواهيم با آن روبه رو شويم.

فش��ار لاب��ي اس��رائيل ب��ه 
جش��نواره فيلم آمس��تردام 
از آنجا ناش��ي مي ش��ود كه 
اگ��ر اي��ن اتفاق��ات مديريت 
نش��ود، مي تواند به سراسر 
رويدادهاي هنري و سينمايي 
پي��ش رو از جمل��ه اس��كار، 
برلي��ن و ونيز س��رايت كند

رئيس مركز تحقيقات صداوسيما:

انتشار نظرسنجي ها ربطي به كاهش مخاطب صدا وسيما ندارد 

ما مصرف توليدي صداوس�يما را مي س�نجيم كه فقط برگرفته 
از تلويزي�ون نيس�ت، بلكه در بس�ترهاي مختل�ف از تلوبيون 
و فضاي مج�ازي اين گونه نظرس�نجي ها را انج�ام مي دهيم. با 
اي�ن اوصاف اينك�ه كاهش مخاط�ب نگران كننده باش�د كه ما 
به اين خاطر نظرس�نجي اي  را اع�لام نكنيم، اين طور نيس�ت. 
محسن ش��اكري نژاد، رئيس مركز تحقيقات صداوس��يما در رابطه با 
انتقادات برخي از كانال هاي مجازي و رس��انه اي و ط��رح اين ابهام كه 
تلويزيون نظرسنجي را جابه جا مي كند تا كاهش شديد مخاطبان خودش 
را نشان ندهد، به تسنيم گفت: مركز تحقيقات صداوسيما در سال هاي 
گذشته هم آمار بيننده هاي برنامه ها و سريال هاي مناسبتي همچون 
عيد نوروز، ماه مبارك رمضان و ايام محرم  را اعلام مي كرد كه كماكان 
هم اتفاق مي افتد، حتي اگر ميزان بيننده پايين باشد هم مركز تحقيقات 
وظيفه خود را در اعلام دقيق و بدون دخل و تصرف انجام داده است، البته 
هر دو هفته يك بار هم مركز تحقيقات نظرسنجي اي انجام مي دهد كه 
بيشتر جنبه بررسي ميزان ضعف و قوت را براي دست اندركاران سازنده 

و مديران شبكه دارد تا بتوانند سياستگذاري بهتري داشته باشند، اينها 
همه روالي بوده كه در گذشته هم اتفاق افتاده است. 

وي افزود: نمي دانم چرا اين نوع حرف ها و نكات مطرح مي ش��ود كه 
مثلاً ما به  خاطر هراس از اعلام تعداد بيننده ها، نظرسنجي اي را جابه جا 
كنيم يا به  ندرت اعلام ش��ود، چنين روالي در برنامه مركز تحقيقات 
وجود ندارد و سازمان صداوسيما به نظرات مخاطبان هميشه وفادار 
بوده و است، اصلاً مبناي ساخت برنامه ها و سريال هايمان از طرح ريزي 
تا اجرا همي��ن پايش هاي آماره��ا و ارقام تعداد بيننده ه��ا به  همراه 
نظرات شان است، همان ذائقه سنجي اي كه براي ما در اولويت است و 

آن را به  جد  پيگيري مي كنيم. 
رئيس مركز تحقيقات سازمان صداوسيما اضافه كرد: چقدر خوب است 
كه آمار پربيننده ترين س��ريال هاي بعد از انقلاب را اعلام كنيم؛ مثلًا 
فرض كنيد سريالي در سال 1402 پخش شده كه بيشتر از سريالي 
كه در دهه 1370 پخش شده، بيننده داشته است. هميشه اين موج 
سينوسي آمارها وجود داشته است كه زماني بالا بوده و زماني پايين  
و همه  چيز به زمانه و اتفاقاتش برمي گردد كه امروز فرآيند جهاني در 
برودكست ها و برودبندها وجود دارد و بايد به آن توجه جدي داشت. 

وي خاطر نش��ان كرد: آن  چيزي كه امروز به  عن��وان فرآيند كاهش 
مخاطب در برودكس��ت ها نس��بت به برودبندها وج��ود دارد، نكته 
غيرقابل انكاري است، به همين خاطر ما مصرف توليدي صداوسيما 
را مي سنجيم كه فقط برگرفته از تلويزيون نيست، بلكه در بسترهاي 
مختلف از تلوبيون و فضاي مجازي اين گونه نظرس��نجي ها را انجام 
مي دهيم. با اين اوصاف اينكه كاهش مخاطب نگران كننده باشد كه ما 

به اين خاطر نظرسنجي اي  را اعلام نكنيم، اين طور نيست. 

    تلویزیون

اميرالمؤمني�ن عل�ی 
عليه السلام:

 من پيش�وای مؤمنان، 
و مال پيشوای تبهكاران 

است.

نهج البلاغه

 رونمايي از اولين كتاب فارسي 
در حوزه حكمراني اسلامي 

كتاب حكمت و فقه حكمراني، 
تأليف عبدالحسين خسروپناه 
به عنوان اولين كتاب فارس�ي 
در موضوع حكمراني اسلامي، 
همزم�ان ب�ا گراميداش�ت 
روز كت�اب رونماي�ي ش�د. 
عبدالحسين خس��روپناه، دبير 
ش��وراي عالي انقلاب فرهنگي 
در مراسم رونمايي از كتاب حكمت و فقه حكمراني گفت: در حوزه فعاليت هاي 
نرم و س��خت، موضوع هوش مصنوعي، به ويژه ه��وش مصنوعي كوانتومي 
مهم ترين فناوري است و در حوزه فناوري هاي اجتماعي، موضوع حكمراني 
مهم ترين فناوري است. متأسفانه در اين موضوع خيلي عقب هستيم و لازم 
است با سرعت بيشتر و با اس��تفاده از راه هاي ميانبر براي رسيدن به مقصد 

نهايي استفاده كنيم. 
دبير شوراي عالي انقلاب فرهنگي با اش��اره به اينكه با تساهل گري نمي توان 
نظريه پردازي كرد، عنوان كرد: موضوع تسهيل گري از موضوعاتي است كه بايد 
در توليد نظريه هاي حكمراني مورد توجه قرار گيرد. شناخت كامل مباني غربي 
و نظريه هاي حكمراني در غرب نيز بايد مورد توجه جدي قرار گيرد تا تكذيب 
بلاتصور نكنيم، روشن است كه بدون اين شناخت، امكان تدوين صحيح نظريه 
حكمراني اسلامي وجود ندارد. در اين كتاب در كنار موضوعاتي مانند چيستي 
حكمراني، نظريات حكمراني در غرب و معرفي سبك و انواع حكمراني، مباني 
و اهداف حكمراني براس��اس منابع ديني و اصول حكمراني حِكمي و موضوع 

حكمراني ولايي تشريح شده است.

     کتاب

پویش مظلوم مقتدر در شبكه مقاومت 
ش�بكه راديويي مقاومت با ش�عار صداي گفتم�ان مقاومت 
ب�راي چهارمي�ن س�ال كار خ�ود را آغ�از ك�رده اس�ت. 
شبكه راديويي مقاومت كه با شعار صداي گفتمان مقاومت و مكتب 
شهيد سليماني براي چهارمين سال كار خود را آغاز كرده، در راستاي 
اهداف خود پويش مظلوم مقتدر را براي همدردي با كودكان مظلوم 
فلس��طين در نظر گرفته است. اين ش��بكه راديويي با شعار صداي 
گفتمان مقاومت و مكتب شهيد سليماني از 15 آبان ماه كار خود را 

آغاز كرده و تا پايان دي ماه به فعاليت خود ادامه مي دهد. 
رويكرد ش��بكه مقاومت مبتني بر جهاد تبيين و آگاهي بخش��ي 
است و تلاش می كند مكتب شهيد س��ليماني و حقانيت مكتب 
ايشان را در دفاع از مظلومان و مقابله با ظلم از رژيم صهيونيستي 
تا امريكا تبيين كند. از اين رو اين شبكه راديويي در راستاي اهداف 
خود »پويش مظلوم مقتدر« را براي همدردي با كودكان مظلوم 

فلسطين در نظر گرفته است. 
مخاطبان مي توانند يك عكس از نقاشي يا دل نوشته فرزند خود 
يا عكس از خودشان را به راديونماي راديو مقاومت  ارسال كنند تا 
در راديونما و در كانال هاي راديو مقاومت در شبكه هاي اجتماعي 

بارگذاري شود. 
اين شبكه راديويي روي موج FM رديف ۹5/5 مگاهرتز يا از طريق 

نرم افزار كاربردي »ايران صدا« قابل دريافت است. 
-----------------------------------------------------

 نگراني از اختلاف هاي 
آسیب زننده در سینما

وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي گفت، ما به شدت نگران برخي 
اختلافاتي هس�تيم كه ضربه اش را اهالي سينما می خورند. 
محمدمهدي اسماعيلي، وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي در حاشيه 
بازديد از نمايشگاه »كارتون و كاريكاتور امريكاي لاتين« در موزه 
هنر هاي معاصر درباره تغييرات اخير خانه سينما اظهار داشت: از 
خانم مرضيه برومند بايد تشكر كنم. مبناي خانم برومند بر تعامل 
بود. در همين مدت چند جلسه ما با هم داشتيم و با همكاران من 
در سازمان سينمايي رفت و آمد خوبي داشتند. البته يك اختلاف 
ديدگاهي به صورت مبنايي در حوزه خانه سينما با مديريت سينما 

در كشور وجود دارد، اما اين به معناي قطع ارتباط نيست. 
اس��ماعيلي گفت: ما از زحمات خانم برومند تش��كر مي كنيم. 
ان شاءالله دوس��تان بتوانند حوزه خانه سينما و كل فعاليت ها را 
به سمتي ببرند كه مورد مطالبه اصناف سينماست. ما به شدت 
نگران برخي اختلافاتي هس��تيم كه ضربه اش را اهالي س��ينما 
بخورند. ما در ح��وزه مديري��ت كار، ام��روز پررونق ترين دوره 
سينماي كشور را داريم. فيلم اول ما بالاي 2۸0 ميليارد تومان و 
فيلم دوم ما بيش از 100 ميليارد تومان فروخته است. عدد ها در 
حال رشد است و مردم استقبال مي كنند و اين به معناي كسب 

و كار مفيد است. 
اسماعيلي خاطرنشان كرد: اميدوارم دوستان ما در خانه سينما 
ترتيب هايي را اتخاذ كنند كه اين مجموعه صرفاً به كار هاي صنفي 
و فعاليت هاي حرفه اي خود بپ��ردازد و اميدواريم بتوانند تعامل 
كنند. همكارانم آماده هس��تند با اعضاي خانه س��ينما و با همه 
اقشار و صنوف تعامل داشته باشند، خودمان را خادم اهالي سينما 
مي دانيم. اميدواريم در آينده مشكلات داخلي اين مجموعه هم 
برطرف شود و شاهد ثبات مديريت باش��يم و همه در كنار هم به 

سينماي ايران كمك كنيم و حال سينما و مردم خوش باشد.
-----------------------------------------------------

 »شهباز« جایگزین »مخمصه« 
در شبكه تهران

س�ريال »ش�هباز« ب�ه كارگردان�ي حميدرض�ا لواف�ي و 
تهيه كنندگي اميرحسين آشتياني پور و مهدي علي نقي پور 

از امروز روي آنتن شبكه تهران مي رود. 
مجموعه پليسي- معمايي »شهباز«، روايت زندگي دختري به نام 
نجوا، دانشجوي نخبه در حوزه برنامه نويسي رايانه است. او به دليل 
كنجكاوي و دانش فوق العاده خود ارتباطات گسترده اي در فضاي 
وب پيدا كرده و معتقد است مرگ دوست صميمي اش كه به تازگي 
در يك سانحه از دنيا رفته است، تصادف نبوده و ارتباط مستقيمي 

با يك شبكه مخفي خرابكارانه اينترنتي به نام ارغوان دارد. 
نويسندگي اين مجموعه تلويزيوني را مينا خديوي برعهده داشته و 
آرش مجيدي، عليرضا آرا، رضا داودنژاد، ميلاد ميرزايي و مهدخت 

مولايي در اين سريال نقش آفريني مي كنند. 
سريال »شهباز« هر روز هفته س��اعت 1۹ از شبكه تهران پخش 

مي شود و بازپخش آن نيز ساعت 23 است.
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